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Aanleiding 

Op 25 september 2024 is een motie aangenomen door het AB waarin verzocht is een brandbrief aan het 
Rijk op te stellen met een dringende oproep om te komen met een concreet actieplan om PFAS–
vervuiling een halt toe te roepen.  Deze of vergelijkbare moties zijn bij meerdere waterschappen 
aangenomen. Door de Commissie Waterketen en Emissies (CWE, inmiddels CWW: Commissie 
Waterkwaliteit en Waterketen) is aan de Unie van Waterschappen (UvW) gevraagd een brandbrief op te 
stellen namens alle waterschappen. Hiermee wordt de urgentie en het belang van een brede landelijke 
bronaanpak onder de aandacht van het Rijk gebracht. 

PFAS brandbrief aan minister I&W 

Op 12 november 2024 stuurde de Unie van Waterschappen namens de Nederlandse waterschappen een 
brandbrief aan minister Madlener van Infrastructuur en Waterstaat. De waterschappen roepen hierin op 
tot hardere aanpak van de aanwezigheid en verspreiding van PFAS in het milieu, en pleiten voor een 
totaalverbod op PFAS. In de brandbrief staan concrete voorstellen en de waterschappen roepen het Rijk 
op meer actie te ondernemen in de PFAS-aanpak. 

Reactie op PFAS brandbrief door minister I&W 

Op 7 april 2025 heeft de minister per brief gereageerd op de brandbrief. Op 23 april is deze brief 
besproken tijdens een bespreeksessie met UvW en waterschappen. Het oordeel is: teleurstellend. Uit de 
brief blijkt niet dat het Rijk de regierol daadwerkelijk oppakt en de urgentie voelt. 

In de brief staat dat het kabinet actief toewerkt naar een (Europees en mogelijk nationaal) verbod op 
PFAS en dat daarnaast gekeken wordt naar een mogelijk lozingsverbod op PFAS. Concrete maatregelen 
en acties die ondernomen gaan worden om PFAS-vervuiling een halt toe te roepen, zoals gevraagd 
wordt in de brandbrief, worden niet genoemd.  

De bal wordt teruggelegd bij de waterschappen en de VTH-keten, terwijl de vraag naar generieke wet- 
en regelgeving, uniformiteit en handelsperspectief niet concreet wordt beantwoord.   
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Vervolg 

Op de website van de Unie van Waterschappen komt een reactie op de brief van de minister. De UvW 
gaat namens de waterschappen in gesprek met het Ministerie van I&W over de aandachtspunten met 
als lobbypunten o.a. de regierol van het Rijk en een landelijke PFAS coördinator. Waterschappen kunnen 
andere belangrijke lobbypunten ten aanzien van PFAS inbrengen bij de Unie. 

De PFAS brandbrief staat op de agenda voor het commissiedebat Water van I&W van 17 juni 2025. De 
UvW bereidt een stuk voor om via de Kamerleden scherpe vragen te stellen en aandacht en actie te 
vragen over een totaal verbod voor PFAS. 

Daarnaast is op 16 april 2025 door de Unie van Waterschappen en de Vewin (Vereniging van 
drinkwaterbedrijven) een gezamenlijke brief gestuurd aan Eurocommissaris Jessica Roswell met een 
dringende oproep tot een snel, alomvattend en universeel Europees verbod op PFAS. 

 

Datum: 19 mei 2025 

Naam schrijver: K. Breukink 


	Mededeling voor het algemeen bestuur.

